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 אביב מרהיב 



 

 
 

כמה שורות על מזג   –כרגיל .  שלום לכולכם 
האוויר. השבוע הראשון של חודש מרס מביא  

עמו תמיד ריחות ותחושות של אביב חדש. 
בעיקר אחרי שבועות הגשם והקור שעברו  

עלינו זה תמיד נעים יותר ומנחם מאד לצאת  
 לשמש ולספוג קצת אור וחום.  

זאת רק   .נדמה שהאביב השנה מתאחר
ט''ו בשבט  –הטעיה של לוח השנה העברי 

השקדיות פורחות  ובכל זאת כבר עבר מזמן 
בדיוק בזמן הנכון. עמוד השער של העיתון 

מוקדש לפריחה מרהיבה של שקד ושל פרח 
 . באחת הגינות  מרהיב

 
שינוי נוסף מרענן וחשוב, שקשור גם הוא 

ההחלטה לפתוח את הפשפש הוא  –לאביב 
 - בדרך לשדות בצפון הקיבוץ –הצפוני 

בינתיים עד יעבור זעם רק בשעות היום. כמי 
 ,שהולך כל בוקר לטייל, הפתיחה הזאת

ונחוצה משתי סיבות: ראשית מתבקשת 
חשוב להגיע ולראות מה קורה גם בשטחים 
הצפוניים שלנו )וגם של השכנים...( ולעקוב 

אחרי השינויים שקורים שם. שנית,  
האפשרות לצאת צפונה מגוונת את מסלולי 

ההליכה ומעודדת את ההולכים, הרצים,  
 . לצאת אל הטבע המתעורר ורוכבי האופניים

 
בתקשורת עולה לאחרונה דיון בנושא רגיש: 

תופעת התיירות ההמונית ביישובי העוטף 
ובאתר הנובה. חלק חושבים שזה מהלך חשוב  
של היכרות עם האזור ועם מה שקרה שם וגם 
סוג של הנצחה. אחרים טוענים שיש בזה סוג  
של זילות האירוע והטרדת התושבים שמנסים 

אלא מזכיר  לחזור לחייהם. אני לא מביע דעה
שגם אצלנו בקיבוץ מתארגנת נסיעה לאזור 
ומקווה שהמטיילים ילמדו ויחוו דברים ולא 
יפגעו באנשי המקום. במהלך הסיור מתוכנן 

גם טקס אזכרה לירדן בוסקילה באתר הנובה.  
לפחות לדבר הזה אין סיבה להתנגד להפך, 

כולנו עם משפחת בוסקילה וטוב שמוצאים  
 .  הזדמנות לתמוך ולחזק

 
כדאי לציין את   ,ואם הזכרנו את ירדן ז"ל 

פרויקט ההנצחה המקסים לזכרו שממשיך 
להתקדם וזאת בעזרה גדולה של חברות  

 וחברים מהקיבוץ  
 

 
 

וגם של מכרים וחברים של המשפחה מחוץ  
לקיבוץ. מדובר על עבודה גדולה של פסיפסים  

המבוססים על צילומים שירדן צילם  
שהתוכנית  שמעתיבמסעותיו בארץ ובחו"ל. 

היא להציב את הפסיפסים, לאחר שיהיו  
מוכנים, על מושבים שבנויים בפינת הזיכרון 

שהוקמה על הסוללה הגבוהה ממערב לשכונת  
 בריכת השחייה.  להבנים מצפון 

ראיתי את הצילומים שעל פיהם מכינים את 
הפסיפסים וכנראה שהתוצאה תהיה  

 מרשימה.  
 

שני עניינים שמציגים מחלוקת מסוימת 
. הדרישה  1ושאולי יחזרו לדיון בעיתון הבא: 

של איתן שפר לרכוש גנרטורים ולשפר את  
. ביטוח  2אספקת החשמל בשעת חירום. 

אם יש ה ויש שאלההדירות שעליו הוחלט 
 צורך בבדיקה נוספת בנושא. 

 
החטופים עדיין לא חזרו וראש הממשלה לא  

 ולהתפטר  –מרגיש צורך לקחת אחריות 
 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם.  אברהם 

 
  

 
 3.3.1995 אילת   דב 

 שמואל כהן 
 אמנון ליסאי 

6.3.2003 
6.3.2022 

 17.3.1982 נוי  צפורה 
 18.3.1996 גלעדי    רישא ג

 21.3.2007 גבי זבולוני 
 23.3.2002 קוטלר   מיכאל 

 27.3.1948 לוינגר   טוב - יום 
 27.3.1981 חצרוני   שושנה 

 27.3.1975 שפרלינג   יצחק 
 27.3.2011 אטה רבין 

 28.3.1982 ליבל   שרי 
 29.3.1990 דוד - בן   ארנון 

 29.3.2006 שושנקה רפאלי 
 30.3.1971 כרמלי  )אמא(   יהודית 

 שושנה לביא   )אמא( 
 ליבל      )אבא(   מקס 

31.3.1985 
31.3.1970 

 31.3.2018 יגאל שטנגר 
 



 

 
 

 
 

              חברתית  ה הנהלה  ישיבת ה 
 25/2/24מיום   

 
            , מסד  , עפרזינגר , עמיבלן : אבינוכחים

,  לוי , איילתבירק , ליאתכהן , הראלדוכס הגר
 אבנון אסנת

 רייז  , ירוןמעיין , נופרמרום : שושיחסרים
 

 [ חתונה חיצונית בבריכה 1נושא  
חתונה קיים יש פניה של מורה בגוונים ל

 )שישי אחה"צ(  31/5/24 -בבריכה שלנו ב
 למה לא:

אישור החתונה סוגר יום לחברים  •
 בבריכה )לפני העונה( 

  6/6 -לחתונה נוספת מתואמת  כרגע •
 )מועד קרוב( 

חתונות   לא עורכיםיש החלטה כי  •
 מבחוץ בקיבוץ 

 למה כן: 
  קייםהיתה אמורה להתהחתונה   •

 . עקב המלחמה  לא ניתןאך הריה  נב

רק   מתוכננתהשנה )נכון לעכשיו(  •
 מבחינת רעש לשכנים -חתונה אחת  

בגובה  לבריכה  כספית הכנסהצפויה  •
₪ + מע"מ וזו הכנסה חשובה.  10,000

 אנחנו צופים מיעוט הכנסות השנה. 
 

ומבקשת  את הפנייה מינהלת הבריכה אישרה  
 את אישור ההנהלה החברתית.

 
 ה אושר הפנייה  החלטה:  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

     חברתית ה הנהלה  ישיבת ה 
 3/3/24    מיום 

נוכחים: הגר, הראל, ליאת, עמי, אבי, איילת, 
 עפר, אסנת, שושי 
 חסרים: ירון, נופר 

 
 משמר זבולון [  1נושא  

הצעה לתיקון תקנון משמר זבולון   
 דברי הסבר   – )"האגודה"(  

 רקע 

במסגרת חוברת השינויים )"מודל כפר  .1
בצוותא"(,  הצעה לחיים   2012מסריק  

  12/10/2012שהתקבלה בקלפי ביום 
הוחלט על עצירת צבירת הוותק של חברי 

)"מועד   2017האגודה החל מאוקטובר  
 עצירת צבירת הוותק"(. 

בשנים האחרונות לא התקבלו חברים  .2
להערכתנו בשל עלות   ,חדשים לאגודה
 יחידות הזכות.  

מטרת תיקון זה היא לעודד קבלת חברים  .3
שאינם בעצמאות כלכלית לחברות  

באגודה, על ידי קבלתם לחברות והקצאת  
)בלי עלות(  יחידות זכות ללא תמורה,  5

וכן לבצע את תיקוני התאמה המינימליים 
 הנדרשים בקשר לכך.  

 ת התיקון ו עיקרי הצע 

מוצע לעגן בתקנון את   – 10.3סעיף  .4
רק חבר קיבוץ   ןהחלטות הקיבוץ לפיה

שאינו "חבר בעצמאות כלכלית" יהיה רשאי  
 להצטרף כחבר לאגודה. 

מוצע להוסיף שכל עוד לא   – 10.5סעיף  .5
חבר שהתקבל   ,נקבע אחרת על ידי האספה

לחברות באגודה לאחר מועד עצירת הוותק  
(, ואשר היה חבר הקיבוץ שאינו 12/10/2017)

שנים לפחות  5בעצמאות כלכלית במשך 
וקיים את כל התחייבויותיו כלפי הקיבוץ, 

  יחידות זכות ללא תמורה. 5יהיה זכאי לקבל 
   )בלי עלות(

מוצע לקבוע שלגבי חבר   –א 22.5סעיף  .6
שהתקבל לאחר מועד עצירת צבירת הוותק, 
סכום הפדיון במקרה של יציאתו מהאגודה  

לא יעלה על הסכום אותו שילם החבר  
לאגודה בעד רכישת יחידות הזכות, צמוד  

יחידות הזכות  5למדד ממועד התשלום. בגין 
 שיוקצו לחבר ללא תמורה,  

 



 

 

 

 

   ערך הפדיון יהיה אפס. גם  –)בלי עלות( 
אין שינוי בזכויות מי שהיו חברים לפני 

 מועד עצירת הוותק. 

מוצע לקבוע שלגבי חבר  – 22.6סעיף  .7
שחברותו באגודה החלה לאחר מועד עצירת 

צבירת הוותק, סכום הפדיון לו יהיו זכאים  
עקב פטירה לא יעלה על הסכום   ויורשי

אותו שילם החבר לאגודה בעד רכישת 
יחידות הזכות, צמוד למדד ממועד התשלום.  

יחידות הזכות שיוקצו לחבר ללא   5בגין 
תמורה, ערך הפדיון יהיה אפס. אין שינוי  

בזכויות מי שהיו חברים לפני מועד עצירת 
 צבירת הוותק. 

רק חבר שצבר  - בנוסח הנוכחי – 23סעיף  .8
יחידות זכות זכאי לקבל במקרה   15לפחות 

של יציאתו או הוצאתו מהקיבוץ והאגודה  
את ערך הפדיון של יחידות הזכות של החבר.  

האמור לא   ,לאור עצירת צבירת הוותק
יאפשר פדיון לפי ערך למי שנקלט לאחר  

שנות  15מועד עצירת הוותק, או לא צבר 
                                                 וותק עד אותו מועד, ולא רכש את ההפרש. 

מוצע לבטל תנאי זה ובמקומו   -השינוי 
לקבוע שהזכאות לקבלת ערך הפדיון של 

יחידות הזכות של החבר תוקנה רק לחבר  
 שנות חברות באגודה.   10שצבר לפחות  

קלפי לאישור המלצת הנהלת משמר  –קלפי 
. בכדי שהשינוי 10-11/3זבולון, יתקיים ב

יתקבל, יש לדאוג לרוב מיוחס גם בכמות  
 . התומך בתיקוניםהמצביעים וגם לרוב מיוחס 

 
לקראת ההצבעה   כהסבר עלה בשיחההנושא 
 בקלפי 

 
 2022שנת  תוצאות  דיבדנד על  [  2נושא  

 
יעלה לדיון  , 4/3/24בשיחת הקיבוץ הקרובה  

 . 2022חלוקת דיבידנד של שנת  נושא
חוב לקיבוץ, הדיבידנד   להם חברים אשר יש

 סגירת החוב. ה ו/או ללהקטנ  מיועד
זוהי החלטת קיבוץ וההנהלה החברתית 

 נדרשת לאשרר זאת. 
מי שיש חוב באיזונים, שלא  גם ל בנוסף 

יקטין הדיבידנד –תשלומים כנדרש השלים 
את החוב.  מדובר על מי שאינו עומד בלוחות  

 הזמנים של תשלומי האיזונים. 
 

 ים את ההצעה.  מאשר החלטה:  
 

 הגר דוכס    

 
 
 

 
קורס עתודה ניהולית "לוקחים  

 אחריות על הבית", יצא לדרך. 
 
,שבחרו להתעמק,  35-50מופלאים בגילאי  16

ב בעתיד בתפקיד ל השתללהכיר ובתקווה 
, נרשמו לקורס שיכלול בקיבוץניהולי מרכזי 

 מפגשי העמקה. שישה 
 

בין  כרותיההתחיל עם המפגש הראשון 
משתתפי הקורס. במהלך המפגש נפגשו 

  ים בקיבוץ, קידפלאי תמעם מהמשתתפים 
יק על  מפאנל ושיח מעהתקיים בעבר ובהווה. 

מחד גיסא  הקשיים, התובנות, האתגרים 
והמתנות הגדולות שאנחנו מקבלים בתפקיד  

 .מאידך בבית
משאבי אנוש,   - כהן הראל :מובילי הקורס

מנהלת הקהילה ועומרי קובה   - דוכס הגר
 . מטעם מחלקת היישובים במועצה

 

 משתתפות ומשתתפי הקורס במועדון 

 
 צוות הפאנל המרתק שהוסיף תובנות 



 

 
 

 
 

8.3.2024 
 

   –[ פרגולות וממ"דים 1
קיימת חובת דיווח לגבי תוספות של פרגולה 

דים  "או הוספת פרגולה שלא בהיתר או ממ
 שבונים בהליך מזורז ולא בהיתר .

  יש לדווח למועצה בצורה מקוונת, דרך אתר
 .  המועצה

 
 קלפי משמר זבולון [  2
קלפי לאישור מודל כניסת חברים  •

זבולון והשינויים הנדרשים  חדשים למשמר 
 . 10-11/3/24 -בתקנון האגודה, יתקיים ב

באתר "מקומי" חומרים בנושא עלו  •
לקראת השיחה שהתקיימה ויעלו שוב  

"שיחות קיבוץ וקלפי". כמו  בכפתור במקומי 
 מפורסמים בעיתוןהם כן 
 
 חלוקת דיבידנד [ 3

תחילת אפריל   -עד סוף חודש מרץ  •
 יחולק הדיבידנד לחברים.

ע"פ החלטות הקיבוץ : מי שיש לו חוב  •
עבר,  מהלקיבוץ )מינוס בתקציב, חוב 

איזונים שהיה צריך כבר לשלם ועדיין לא 
כסף הדיבידנד הולך ראשית  –השלים זאת( 

 הקטנת החוב. ו/או ללכיסוי 

 
 [ גנרטורים 4
כפי שפרסמנו בעבר, הגנרטור הישן  •

 השיכון הפולנייוצב במרכזיית שעבר תיקון 
 ויחובר למרכזיה. 

בחן ע"י  הנוספים ננושא הגנרטורים  •
בעקבות המסקנה   . צוות החשמליה וחכ"ם

היא שאנו צריכים לפעול למתן פתרון הדיון 
כלל מערכתי עבור הקיבוץ.  יצרנו קשר עם 

את  מספר גורמים חיצוניים שבוחנים 
פוטו וולטאי,   -מערכות ייצור האנרגיה שלנו 

ואגירה,  כך שנוכל ליצור   גנרטור מרכזי
המספקת את האנרגיה שלה לעצמה  מערכת

 )"מיקרוגריד"(.    בתצורה של אי אנרגטי.

 
 
 

 
מקניית התהליך הוא יותר ארוך ומורכב 

אך זהו הפתרון הנכון עבורנו  גנרטורים 
 בהסתכלות המערכתית. 

י "מספר חברים פנו להתקנת גנרטור פרטי ע •
חיבור ללוח החשמל של הבית.  במקרים כאלו  

נדרש לפנות ולתאם את ההתקנה מול 
 החשמליה. 

 
 שיחות קיבוץ [  5

תקציב  שיחת קיבוץ בנושא:  –, יום שני 18/3 •
  10. כולל שינויים והמלצות מצוותי 2024קהילה  

 שנים לשינוי.
 

 
 

 
שנטע סגן ליד העץ  ,בני ברק חידש את השלט

בחצר  נשיא הפרלמנט הצ'כי בביקורו "
 עבורנו  -וגם צילם  "ראשונים



 

 

 
החשש מאירוע ארוך של מחסור  

 ורכישת גנרטורים בחשמל  
 

בעקבות האזהרות של שר הביטחון,  
 והתייחסות של ראשי מערכת החשמל

נושא אספקת החשמל בעת  ב מיקודוה
מלחמה מול החיזבאללה, יש התארגנות  

מפעלים, קיבוצים  - פרטית בכל אזור הצפון
רשויות לרכישת גנרטורים לחירום. בקשתי ו

ישיבה בנושא. הטיפול בנושא צריך לזמן 
שלא נמצא  כדי להתבצע כעת, בימים אלה, 

יכולת לתת  שבהם לא תהיה אירועים בעצמנו 
 תשובה הולמת ומידית. 

 
שהוקם לפני   - חשמל כפר מסריק –ם "חכ

תושבים הוחברים עשור קיבל מנדט לגבות מה
חשמל במחיר מתח נמוך )יקר יותר( בזמן 

שהוא רוכש את החשמל במחיר מתח גבוה 
לאור הרגולציה בענף  )זול יותר( ובנוסף, 

בשנים האחרונות אנחנו נהנים גם   ,החשמל 
שנותן ספק החשמל   6%מהנחה נוספת של 

ם. בפער  "ההנחה נשארת בחכו " דליה אנרגיה"
חיוב שבין רכישת החשמל לבין המחירים 

באותו  בהתחיינוצר עודף וחכ"ם  ,לקוחותה
בין לזה  –לשדרג את תשתיות החשמל עודף 
של  "מחלק החשמל" הוא  .קם "חכם"היתר 

                                  .עוסק בנושא בהתאם לחוקוצנו, וקיב
 

ם מאזן, רווח והפסד ותזרים "יש לחכ
חות ואת המאזן "מזומנים. קראתי את הדו 

והמצב שם טוב ואף יש צבר  2022של האחרון 
 מזומנים שלא מבייש שום פירמה. 

מאחר והנושא כעת בכותרות, בקשתי שנבחן 
מרכזיות המספקות   4 -הצבת גנרטורים ב

שיכון מרכזיות ה הקיבוץ: חשמל לתושבי
ליד שחיה ו ה, בריכת ניתהצפוהשכונה פולני, ה

 סילורה פיתוח. 
גדול  1 זמינים:גנרטורים  שניכרגע קיימים 

בשיכון  שמתאים לחבר לתחנה גדולה כמו 
 מרכזיה הצפונית וגנרטור בהספק  בפולני, או ה
 

 
 
 

קטן יותר שמתאים למרכזיית סילורה פיתוח.  
 לכל  החיבור עולה כמה עשרות אלפי שקלים 

י התחנות הגדולות יש הכנה  תלש .תחנה
בסיסית לחיבור הגנרטורים שדורשת שדרוג  

שני לרכוש כרגע לא משמעותי. נדרש 
, בעלות של  KVA 550 – 440של  גנרטורים
אמור   מהלךאלף ₪ ליחידה. כל ה 140-180

 ₪.  500,000לעלות עם החיבורים כ 
 

 "משולחן המזכירות " בטורהגר  לח שיוו הד
מדבר על פתרון שאיננו )ראה בעיתון זה( 

בהישג יד והרגולציה איננה מאפשרת שימוש  
כשאין אספקת חשמל  חלופיות במערכות 

זה ענין של מספר  . להערכתי,מרשת החשמל
 שהפתרון יהיה ישים אם בכלל.עד שנים 
מתחייב פתרון הגנרטורים הוא חלק  ,בעיני

ם עוסקת בו  "משדרוג תשתיות החשמל שחכ
לא רק שדרוג קווים ושנאים אלא גם  –

 זמינות החשמל. 
 
רוב החברים שעוסקים בנושא   ,ישיבהאותה ב

ניהול ובתשתיות החשמל לא אהבו את  
בעיניהם זה   –ת הטיפול יובגלל עלו צעתיה

  ..כאילו הם גרים במקום אחר. –נראה בזבוז 
        תוצאת הישיבה.  הואהגר   הדיווח של

ייקח על עצמו ויבצע מיד   ם"אני הצעתי שחכ
גם לשתף ויהיה צורך במידה ואת הרכישה, 

ת  יובעלות, ניתן לחלק את העלו צרכניםאת ה
מקור   –ם וחצי על החברים "חצי על חכ
רווחים גם יוכל להיות החברים השתתפות 

 )דיווידנדים( שיחולקו השנה בגין שנה קודמת. 
 

אני חושב שזה חלק מאחריות של : לסיכום
ם "יש לחכ .אספקת חשמל וזמינותו  -ם "חכ

משקיעים   ןיתרות יפות הנצברות כל שנה ומה
יחד עם  םחשוב לקד שבתשתיות החשמל, 

 טיפול בנושא הגנרטורים.
בהתנהלות היום יומית שלנו אנחנו עושים 

  ,אירועים חריגים כמו ביטוחקראת פעולות ל 
כיתת כוננות, שמירה, צוות כיבוי, עזרה  

          .כל זאת  לצורך הביטחון האישי ,ראשונה
בנושא זמינות גם נדרש לעשות באותה מידה 

החשמל, שהוא צורך בסיסי. המדינה כולה  
נדרש ובנושאי כלל התשתיות לחירום נערכת 

תהיה בעיה אזורית מצב בו לתת את הדעת ל 
לא יהיה סיוע חיצוני ונצטרך בעצמנו לדאוג  ו

 לצרכינו עצמנו. 
 

 !הרימו את הנושא 
 

 איתן שפר
 



 

 
 

 מה קורה בתומאס מיוזיק? 
 

לאחר חודשיים של פעילות ולאחר שנבחר  
השם למקום אני שמח לעדכן במה שנעשה  

 "תומאס מיוזיק". ב
בשיתוף עם האולפן למוזיקה מטה אשר, 

שיעורי   -מתקיימים שיעורי נגינה מידי שבוע 
 גיטרה, תופים ופסנתר. 

 

 
 

 המורים של תומאס מיוזיק, נעים להכיר: 

 
ניסיון רב של  - )מורה לגיטרה( נועם בר אילן

שנים בתחום. מלמד על כל סוגי הגיטרות  
למתחילים ומתקדמים. עובד מטעם האולפן  

 למוזיקה בעברון .מוזמנים ללמוד בכיף. 

 
 -)מורה לתופים וכלי הקשה(  עמרי היל מזרחי

רוק,  -בעל רקע וניסיון בשלל ז'אנרים: פופ
 ג'אז, לטיני, מוזיקה קלאסית תזמורתית. 

השיעורים כוללים למידת מקצבים  ועקרונות  
הרגשה והחזקת הקצב, תרגול מקיף של 

קריאת תווים, עבודה מקיפה על טכניקה  
נכונה על מנת לבוא לידי ביטוי על הכלי 

 בצורה הטובה ביותר. 
 

 
 

בעלת תואר  - )מורה לפסנתר( אינה קויטון 
.Mus .B    תואר ראשון במוזיקה להוראת

הנגינה בפסנתר. מגישה לרסיטלים ומבחני 
בגרות נגנים במגוון כלי נגינה. זכתה פעמיים 

 ישראל . –במלגה מטעם קרן תרבות אמריקה 
 

 
 

מאפשר במהלך השבוע לבוא   "תומאס מיוזיק"
ולהתאמן בנגינה באופן עצמאי, כל מי 

 שמעוניין מוזמן לתאם איתי.  
 

 מה בתכנון.. 
בקרוב מאוד נקים הרכב מוסיקלי. ההרכב  

כמו קבוצת שווים איכותית אשר ינגן בטקסי 
ישתתף בכנסים של משרד החינוך   הקיבוץ,

 ועוד. 
נשמח מאוד לשלב מגוון של קבוצות גיל.  
המעוניינים להצטרף מוזמנים לפנות אליי 

 בפרטי. 
כמו כן מתוכננות הופעות, במה פתוחה ועוד.  

 יש למה לצפות. 

 
 052-8346174  - עודד תעיזי  

 כז "תומאס מיוזיק". ר    
 



 

 
 

 
 סמינר קליטה 

 
במסגרת פעילות צוות חיבו"ק וקליטה וכחלק  
מתהליך הקליטה של החברים החדשים, צוות  

כרות מעמיקה  יה שלושה מפגשירגן יחיבו"ק א
הראשון קיימנו   מפגשעם הקיבוץ. את ה

ולאחריו תוכננו להתקיים  23בספטמבר  
שני המפגשים  בשל המצב נדחו .2+3 מפגשים
קליטה כי ה , ועכשיו הוחלט בצוות הבאים

 נחדש אותם. 
עבור החברים  הכין את המפגשים הצוות  

להתחבר, ללמוד, להכיר  לוהחדשים, דרכם יוכ
ולחוות את הקיבוץ של כולנו מהיבטים  

טובה יותר כרות  יאנו מאמינים כי ה .שונים
עם הקיבוץ תייצר חיבור ובסיס  ומלאה 

גם תחושת  וגיעילעשיה ומעורבות שמתוכן 
 הבית והשייכות. 

 
הכרות עם ענפי התעשיה   " – 1מספר מפגש 

 1.9.23התקיים בתאריך  -" והחקלאות
 –חידת המבנה הארגוני"  " – 2מספר  מפגש

 22.2.24התקיים בתאריך 
סיפור  –"הסנדלריה" " – 3מספר   ומפגש

ן להתקיים נמתוכ –הקיבוץ וחצר ראשונים 
 . בתחילת אפריל

 
 2מספר    מפגש 

  2מספר מפגש התקיים   22.2ביום חמישי 
 . "חידת המבנה הארגוני" –תחת הסלוגן 

התקיים במתכונת משולבת של  המפגש
 פעילות, הסבר ושיח ופאנל בעלי תפקידים. 

 
 
 
 
 
 
 
 

חברות   20שבו לקחו חלק  מעל  –המפגש 
מבנה הארגוני העסק בנושא  -וחברים חדשים 

העבירה הגר ו אותו הנחתהשל הקיבוץ, ו 
 דוכס. 

 
על המבנה הארגוני של  הסברים שמענו 

הקיבוץ, שיחקנו במשחק חידון קליל וכייפי 
המשלב בעלי תפקידים בקיבוץ, למדנו על  

  ,זכויות וחובות - חברות מלאהמונח מהות ה
 כיצד חברי הקהילה יכולים להשתתף ולהיות  

עדות  ובקיבוץ כחלק מהשתתפות בו  יםפעיל
התקיים המפגש וכבעלי תפקידים. בסיום 

פאנל בעלי תפקידים בנושאי הליבה של 
לא פחות היה מוצלח  מפגש השניהקיבוץ. ה
קיבל תגובות חיוביות מהחברים מהראשון ו

 . ושהשתתפו ב
 

תודה לצוות חיבו"ק וקליטה על ארגון  
 הסמינר. 

תודה רבה להגר דוכס, הדס כהן וליאור בירק 
 . ווהעברת על הכנת הסמינר

לכל משתתפי הפאנל שהשתתפו  גדולה ותודה 
בסמינר: ליאת בירק, ליאור בירק, הראל כהן, 

 דניאלה אמנו ועידו סוקר. 
 

 מוזמנים כולם להצטרף לסמינרים הבאים. 
 צוות חיבו"ק וקליטה. 

 
 דיווחה: אסנת אבנון   

 
 

 

 

 



 

 
 

 אות כבוד והוקרה 
בשבוע שעבר התקיים בקיבוץ ביקור של  
 שגריר הרפובליקה של סלובקיה בישראל.  
השגריר סייר בקיבוץ, ובטקס מרגש הגיש  

לאברי פישר אות כבוד מטעם נשיאת  
סלובקיה שהוענק לדודתו גיזי פליישמן על  

 פועלה בימי מלחמת העולם בסלובקיה. 
 

 :   בטקס   להלן דברים שאמר השגריר 
 

להקמת הרפובליקה   31- לרגל יום השנה ה
הסלובקית, העניק נשיא הרפובליקה 

כבוד אות הסלובקית זוזאנה צ'אפוטובה 
מדינה לאישים חשובים בחיי החברה  מה

והתרבות בסלובקיה. כפי שהדגישה הנשיאה 
בנאומה, האישים שקיבלו פרסים מרכיבים 

את סיפוריה של סלובקיה, תוך הפצת רעיונות  
החירות והדמוקרטיה. חייהם של אנשים 

שלעתים קרובות התנגדו למצוקה גם במחיר  
של אובדן חירותם האישית, מסתתרים 

, ןהפרסים. גיזלה פליישמ מת מקבליישבר
נציגה בולטת של הקהילה היהודית  

 .בסלובקיה, הייתה בין האישים שזכו לפרס
 

 
 

של   תרמה להצלת אלפי חיים ןשמייגיזלה פל
, אך היא עצמה לא נמלטה מהגורל יהודים

הטרגי. אף על פי כן, היא השאירה אחריה  
אם נצליח ביצירה גדולה  "אמירה אופטימית: 

של אהבת אדם, אולי נוכל לומר שלא חיינו  
. היא נולדה בברטיסלבה. מגיל עשרים " לשווא

הייתה מעורבת פומבית בארגונים יהודיים. 
לפני המלחמה היא התרכזה במציאת דרכים  
לארגן את החילוץ והפינוי של האוכלוסייה  

 חו"ל.  להיהודית 

 
 

לאחר הקמת המדינה הסלובקית הפשיסטית 
הידרדר מאוד מצבם של יהודי סלובקיה 

ומספר המנסים להגר גדל במהירות. למרות  
גיזלה  העובדה שכבר לפני המלחמה תמכה 

ברעיון של מדינה יהודית עצמאית, כששתי  
, היא דחתה 1939-בנותיה עלו לארץ ישראל ב

אפשרות זו בעצמה. היא הקדישה את כל  
מאמציה להבטחת סיוע הומניטרי לקהילה 
היהודית הנרדפת והצלת חיי אדם. היה לה  

שגירושי האוכלוסייה היהודית, ברור 
, אינם רק  1942שהמדינה מבצעת מאז מרץ 

 קריאה לעבודה, כפי שטענה התעמולה.  
 

כאחת הדמויות המובילות של קבוצת 
העבודה הבלתי חוקית, היא ניסתה בכל כוחה  

ולעצור אותם או   גירושלהציל אנשים מה
לפחות לעכב אותם. הטרנספורטים נקטעו 

. פעילות ההתנגדות שלה 1942באוקטובר  
משכה את תשומת לב שלטונות המדינה,  

שחקרו אותה ובזמן מסוים אף נידו אותה. 
כאשר התחדשו הגירושים מסלובקיה לאחר  
פרוץ המרד הלאומי הסלובקי, נלקחו מנהיגי  

 כוז בסרי.  קבוצת העבודה מיד למחנה הרי
 

, סירבה  שלה  כאן, במעשה הגבורה האחרון
למפקד  מחבריה להסגיר איש  מןגיזלה פלייש

 המחנה. לאחר מכן הוא וידא באופן אישי 
  19-. היא נרצחה בגירוששהיא לא תחזור מה

, מיד לאחר שהרכבת הגיעה  1944באוגוסט 
 למחנה הריכוז אושוויץ בירקנאו 

 יהי זכרה ברוך. 
 

 
כבוד השגריר )בצד ימין( יושב במועדון עם  

 חברים ואורחים בעת הטקס 
 

נשיאת הרפובליקה הסלובקית זוזנה  
אות  את  ןצ'אפוטובה העניקה לגיזלה פליישמ

, לזכר נה ראשו דרגה - לודווויט שטטור מסדר 
שירותים יוצאי דופן לדמוקרטיה ופיתוחה,  

,  זכויות האדם וחירויותיהן והגנתן, ואניל
מתכבד למסור את  שגריר סלובקיה בישראל,
לאחיינה של גיזלה  ה הפרס הזה בשם הנשיא

 .מר אברי פישר -מן פלייש



 

 
 

 : י והנה דברי התשובה והברכה של אבר 
 

כבוד השגריר, מר איגור מאוקש, אורחים 
 נכבדים, חברים יקרים, משפחתי האהובה, 

אני מודה לך, אדוני השגריר, על תיאור פועלה  
של דודתי גיזי פליישמן ועל הענקת אות  

 ההוקרה מידי נשיאת סלובקיה. 
אני מבקש להודות להגר, מזכירת   כמו כן,

קיבוצנו, שנטלה על עצמה את קיומו וארגונו 
של מפגש חגיגי זה. טוב לדעת ולהרגיש 

לכאורה הופכת -שבזכותך, הגר, חוויה אישית
את חסותו.  פרס עליו לאירוע שהקיבוץ שלי 

 תודה! 
 * 

ברוממות רוח ובגאווה אני מקבל לידיי את 
אות ההוקרה שהעניקה נשיאת סלובקיה,  

בה, לדודתי המנוחה גיזי  טו  גברת זוזנה צ'אפוּ
היסטוריונית ד"ר  אני מודה ל פליישמן. 

קיבלה את אות  על שקטרינה הראדסקה 
ההוקרה מידי הנשיאה ודאגה להעבירו  

 לשגרירות סלובקיה בישראל. 
 

 
 

בנותיה של : צערלצד שמחה יש גם מידה של 
י ובני דורם אינם עוד עמנו ולא גיזי, וכן הורי

זכו ליטול חלק במעמד זה; כיום אני בין  
גם מעבר לחוג   – הבודדים, ואולי היחיד 

 הזוכר את גיזי בעודה בחיים.   –משפחתי 
 

שנה להולדתה של   132בחודש שעבר מלאו 
דודתי גיזי. אני זוכר אותה לטוב מתקופת 

ילדותי; את החיבוק האחרון קיבלתי ממנה  
 כשהייתי בן פחות מעשר שנים.  

 

 
 

באותם הימים לא הבינותי את ההיקף 
והעומק של מעשיה, אך מהאווירה האופפת  
אותה חשתי שהיא עוסקת בדברים חשובים, 

ומן הסתם גם גורליים. רק לעת בגרותי  
תפסתי שדודתי גיזי הייתה אישיות יוצאת 
 דופן ומנהיגה נועזת בעלת שיעור קומה. 
ידיעה זו והרגשה זו מלוות אותי גם לעת 

 .  גאוותיזקנה, ועליהן 
 

 
שומעים  –השגריר ומשפחת פישר בסנדלריה 

 סקירה והסברים על עברו של הקיבוץ 
 

גיזי דודתי חלפו כשמונים שנים מאז ש
הקדישה את כל כולה להצלת יהודי סלובקיה. 
הענקת אות ההוקרה מטעם מוסד הנשיאות  

של סלובקיה לגיזי פליישמן, יהודייה ומנהיגה 
הנוראות, אינה מובנת   1944-1942בשנים 

מאליה. במציאות ימינו, שבה ישנם מנהיגי 
מדינות ואומות המתכחשים לעובדות 

שותפות פעילות לשואת  היסטוריות וּלְהֶיותן 
                      "תושבים ידידים". –תושביהן היהודים 

הרי המילים הברורות אשר ליוו את הענקת  
אות ההוקרה לגיזי על אודות רדיפת היהודים 
בידי מדינת סלובקיה הפשיסטית, מעידות על 
הנכונות להתמודד פנים אל פנים עם הפרק  

, והן ראויות  סלובקיה לדותהאפל בתו
 הערכה הגבוהה ביותר. ל  
 

כבוד השגריר, לצד רחשי תודתי לנשיאת 
מחוותך  סלובקיה, אני מבקש להודות לך על 

שניתן  ,להעניק לי את אות ההוקרה הזה
 לדודתי המנוחה גיזי פליישמן.

                                                                                                        
 אברי פישר 

 
 

 



 

 
 ביקור חשוב ומעניין 

 
ביום א' השבוע, הגיע הקונסול ההודי 

בישראל עם דיפלומטים נוספים לביקור בכפר  
מסריק. מטרת הביקור המוצהרת הייתה  
לבחון אפשרות להבאת עובדים הודים  

 לחקלאות המקומית, שצמאה לידיים עובדות. 
 

  
 

,  שיפר ומירון גירש  האורחים נפגשו עם יואב
שגם הסביר להם על הרעיון הקיבוצי כולל  

הערבות ההדדית, השינויים, החינוך המשותף  
ועוד וגם סייר איתם ברחבי הקיבוץ. את  

הביקור יזם, אירגן והפיק אניל גור. הקונסול 
                          הביע את הערכתו ותודתו.

לצערנו, יום למחרת הביקור, נהרג עובד  
חקלאות הודי במושב מרגליות מירי 

חיזבאללה. זה ממחיש את אחת הסיבות  
בריחה של   -למחסור בכוח אדם בחקלאות 

עובדים קיימים )כפי שהיה בתחילת 
 חדשים.עובדים המלחמה( ורתיעה של 

 

 

 
 

 מטיילים לומדים ונהנים 
 

במסגרת פעילות הגיל השלישי יצא לדרך  
. בקבוצה העליזה  טיול הגמלאים לחיפה

 מטיילים ומטיילות שערכו  15 -השתתפו כ
 סיור במושבה הגרמנית וסיור ברחוב הנמל. 

 

 
 

הקבוצה המטיילת על רקע השכונה הגרמנית  
 והגנים הבהאיים בחיפה. 

 
 

 

 
 סירים מפנקים ליולדות שלנו... -סירי לידה""

מוזמנים להצטרף ולקחת חלק במיזם  
רייז  ליצור קשר עם עינב  מוזמניםהמקסים. 

 . 0528346724 גירש מיכלו, 0528346458

 לא לבשלנים בלבד -מחכים לכולם
 

 

 



 

 
 

 
 

 ראיון פינג פונג 
 עם טל פולק בנגייב 

 
 ספרי קצת על עצמך: 

 
(, נשואה ליהודה ואמא  שמי טל )פולק בנגייב

של רוני. נולדתי בקיבוץ   הלנטע ואורן, אחות
עברנו למצפה רמון ולאחר  12חולדה, בגיל 

י הנדסת תשלוש ומשהו שנים לגן יבנה. למד
ביוטכנולוגיה באורט בראודה בכרמיאל וכיום  
אני עובדת בחברת מודוטק בתחום פרויקטים 

 וציוד לטיפול בשפכים 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 למה בחרת לגור בכפר מסריק?   
יהודה ואני עברנו לקיבוץ כשהתחלתי ללמוד  

 . אחותי בכרמיאל להיות קרובה לרוני
 

 מה החוויה הראשונה הזכורה לך מהקיבוץ?  
 טיולי ערב בשקט של הקיבוץ.

 
 מה את אוהבת לעשות בזמנך הפנוי?  

 לקרוא ולבלות בבית עם המשפחה. 
 

איזה מקום חוץ מהבית, את אוהבת בקיבוץ  
 ולמה?  

עץ השורשים )לא זוכרת את השם הנכון( ליד 
 האורחן. 

 
 ספרי לנו משהו שאנחנו לא יודעים עליך?  

 עשר .אני צמחונית מגיל 
 

לסיום סיומת, למי את מגלגלת את ראיון  
 הפינג פונג הלאה? 

 
 אגלגל למאיר בנבנישתי.

 
 ת אבנון אסנ הכינה:   

 
 

 



 

 

  

 

 

 

 נטע מסד    -   שמו של הנין הטרי  

 

                              - ושמו של הנכד החדש   
 נטע  אמסלם מסד 



 

 
 משפחות מארחות משפחות 

 
שהופיע בעיתון הקודם לפני  "טור הראשון"ב

הזכרנו מבצע חשוב. מספר   ,שבועיים
משפחות מקומיות, אירחו לארוחת ארבע 

מספר משפחות שהגיעו אלינו   –מושקעת 
להתארחות בעקבות הפינוי מהישובים 

 שלהם.  
המפגשים היו מהנים ביותר והם יוסיפו  

בוודאי להרגשת הבית והקשר הבלתי אמצעי 
של המתארחים וילדיהם עם חברי הקיבוץ.  

כדאי מאד שמבצעים כאלו ימשכו ויכללו עוד  
חברים ועוד מתארחים כי זה חשוב לשני 

 הצדדים.  
 

 
 משפחת רוסמן הצעירה עם חברים מאדמית 

 
 
 

 
 ואורחים מאדמית  –משפחת רחמן הצעירה 

 
 

 
 
 

 מסד וילדים אורחים-ילדי משפחת פישר
 
 
 

 
 משפחת אילת מארחת משפחה מאדמית. 

 



 

 
 

 
 

 חדשות התיירות בימי מלחמה 
 

במהלך החודש האחרון התחלנו לקבל בתי 
 , ספר לסיורים ופעילויות בסוד הפלא הקיבוצי

 .בנחל הנעמן ובאתר שלנו בכפר מסריק
התאמנו הדרכות מגוונות למאות תלמידים 

ועד חטיבת ביניים מכפר ורדים,  'מכיתות א
 .קנה בתי ספר נוספיםוב בית ספר אופק 

השבוע שמחנו לארח את כל שכבת ח' מבית 
ספר אופק, בהובלה של בר אלטיט. היה סיור  
מקסים עם הרבה פעילות חינוכית ולימודית 

  .שמועברת באופן חוויתי
 

 
 

סוכני תיירות   50בנוסף, שמחנו לארח מעל ל
שהגיעו לסיור חשיפה בעכו ובכפר מסריק  

 - "עמק עכותחת הכותרת ובנינו סיור חדש 
כולל ביקור  סיור שמהעיר אל הכפר" 

ל, יקב  " באולמות האבירים, בית כנסת הרמח
 .חברתי עכו וכפר מסריק

 
פתח בקרוב,  יתערוכה חדשה מתוכננת לה

 11.00בשעה   16.3.2024
"ישראל של מעלה מטה" של   בשם  תערוכה

הצלם גיא שמואלי. גיא מקיבוץ ראש הנקרה  
במקור, מצלם בשנים האחרונות את נופי  

הארץ ברחפן. ניתן להתרשם מהיצירות שלו  
 כמעט כל ערב במהדורת החדשות בתחזית 

 
 
 

מזג האוויר. גיא משרת מאז פתיחת המלחמה  
כקב"ן במילואים ומצלם זוויות מעניינות  

 .מהווי הלוחמים בצפון

 .מוזמנים לפתיחה
 

 
 

ו מזמינים אתכם לחנות המחודשת חנאנ
     חנות "פופ אפ קיבוצי",  במרכז המבקרים

בה מוצגים מוצרים מקוריים בנושאי קיבוץ. 
ועם דוברת קפלושניק אנו מדפיסים חולצות,  

 כובעים, שקי כביסה, ספלים ועוד 
אז אם אתם מחפשים מתנה מקורית מוזמנים  

(. בקרוב  0528346306לתאם איתנו ולהתרשם )
 .ניתן יהיה לקנות אונליין דרך אתר האינטרנט

 
 שדה  אפרת

 
 
 

 



 

 
 הירהורון של רון  

 

 לפני הרבה שנים 
 במלחמה מיותרת אחרת 

 הייתי בעליי שבגבעות הלבנון 
 שם אכלתי את החומוס הטעים בחיי

 עם צנוברים קלויים, שמן זית סורי 
 .ופיתות חמות ומנחמות

 
 .א"לפני שבועיים נסעתי לת

 שייכוון את דרכי "וויז"כיוונתי את ה
 ולהפתעתי הסתבר לי 

 ,בכלל לא בכפר מסריקשאני 
 אלא בבירות, הצמודה לעליי

 .בירת החומוס העולמית
 
 שעות נסיעה משם ואתה בתל אביב  6

 עם עצירת מנוחה בדמשק
 .כך אמר לי הווייז שהשתגע 

לפני שנכנסתי לאוטו, צילמתי את  
 הקשת היפה 

 .מעל הביצה המקומית שלנו
 כשהבטתי בצילום 

 גיליתי שבכלל אני בביצה של בירות
 תוך שאני מצלם את הקשת היפה 

 .בביצה מול ביתי
 ... נראה שמתפתחת אצלי בעיית זהות

 
 פרירא - כתב וצילם רון כהן 

 
 
 
 
 

       
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 
  חזק ואמץ וברכות חמות    

 

 

 מות וחזק ואמץ ברכות ח 

 לנועם הספל 
   חמירב ויפת בנם של 

 
 לרגל סיום קורס קצינים 

 1בבה"ד 
 
 שך הדרך הצלחה בהמ
 



               

              

 

 

 

 


